
DIMECRES 17
DE JUNY
DE 20092

andorradiarimés
andorra

El ministre d’Ordenament
Territorial, Medi Ambient i
Agricultura, Vicenç Alay, es
va comprometre a no tirar
endavant cap infraestructu-
ra sense que se n’avaluï de-
gudament l’impacte am-
biental i, en una segona
instància, l’impacte sobre la
salut. Així ho va afirmar du-
rant la inauguració, junta-
ment amb la ministra de Sa-
lut, Cristina Rodríguez, de
la tercera reunió del Grup
de redacció de la Declara-
ció de la cinquena conferèn-
cia sobre Entorn i Salut de
la Regió Europea de l’OMS,
que se celebra a Andorra
entre ahir i avui. Els dos mi-
nistres van coincidir a afir-
mar que aquesta Declara-
ció s’ha de traduir, no en
paraules, sinó en accions
immediates, i que cal poten-
ciar la transversalitat entre
ministeris, ja que conside-
ren que qualsevol iniciativa
pot resultar molt agressiva
tant per al medi ambient
com per a la salut. D’aques-
ta manera, Alay va reconèi-
xer que veu com un avantat-
ge el fet que els ministeris
d’Ordenament Territorial i
de Medi Ambient vagin
junts, tot i que quan era al
Consell General no ho veia
així, ja que «obliga a adop-
tar un compromís per po-
der fer compatibles les
dues iniciatives». El ministre

creu que calen infraestruc-
tures per poder desenvolu-
par el país a tots els nivells,
però alhora «han de ser as-
sumibles a nivell ambiental i
també a nivell sanitari».

Aquesta és la tercera i úl-
tima reunió preparatòria de
la Declaració sobre Entorn i
Salut, que discutiran i vota-
ran a Parma (Itàlia) el febrer
del 2010 els ministres de
Salut i Medi Ambient dels
53 països que formen part

de la regió europea de l’Or-
ganització Mundial de la Sa-
lut (OMS). Es tracta d’una
declaració que vol cons-
cienciar sobre l’impacte
que tenen aspectes com el
canvi climàtic, la contamina-
ció, la construcció o la limi-
tació de recursos, sobre la
salut i el benestar de les
persones. En aquest sentit,
l’objectiu de la declaració
no és quedar-se en parau-
les, sinó ser una eina de tre-

ball perquè cada país apli-
qui polítiques nacionals ade-
quades i realistes. A la reu-
nió hi prenen part una
vintena de delegacions de
països europeus membres
de l’OMS, i fa més de dos
anys que es prepara aques-
ta declaració, que acabarà
de néixer a Andorra.

Durant el discurs d’inau-
guració, la ministra de Sa-
lut, Cristina Rodríguez, va
dir que aquesta trobada
serveix per fomentar políti-
ques de cooperació trans-
nacional i és un escenari ex-
cel·lent per compartir
coneixements i experiència.
Segons Rodríguez, després
de la reunió, el Govern ja es

posarà a treballar per me-
surar els impactes i prepa-
rar actuacions concretes i
realistes. També es va com-
prometre a treballar en ac-
cions de sanitat i entorn
«d’una manera conjunta i
transparent» i a vetllar per
les poblacions més vulnera-
bles, com són els infants i
els joves. 

De la seva banda, Vicenç
Alay va subratllar la voluntat
del Govern d’impulsar les
accions pertinents des del
primer moment, i de tenir
una filosofia de treball trans-
versal entre ministeris en
qüestions prioritàries com
la salut i el respecte per al
medi ambient.

Vicenç Alay es compromet a avaluar l’impacte
ambiental i sanitari de les infraestructures

Alay es va comprome-
tre a no tirar endavant
cap infraestructura
sense avaluar-ne l’im-
pacte ambiental i so-
bre la salut.

Andorra acull, ahir i avui, una reunió preparatòria de la Declaració sobre Entorn i Salut de l’OMS

La titular de Salut assegura que treballaran «d’unamaneraconjunta i transparent»ambMediAmbient
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Els ministres Cristina Rodríguez i Vicenç Alay van inaugurar la reunió de treball.
ANA

La declaració vol ser una eina de treball 
perquè cada país apliqui polítiques
nacionals adequades i realistes

L’objectiu de la declaració
L’Associació de veïns del
Pas de la Casa tornarà a
demanar al nou Govern la
gratuïtat del peatge del tú-
nel d’Envalira i que es dis-
posi d’un pediatre de ma-
nera permanent al poble.
Són dues reivindicacions
clàssiques dels veïns del
Pas de la Casa, que inten-
taran arribar a un acord
amb el Govern. El presi-
dent de l’associació,
Òscar Ramon, va dir que
hi ha molts temes pen-
dents, tot i que considera
que els més rellevants i ur-
gents són la gratuïtat del
túnel i la permanència d’un
pediatre./ANA

                      


